
Protokół Nr LI/22
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 26 stycznia 2023r.

LI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 26 stycznia 2023r. o godz.15:00, a zakończono o godz.17:44 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
- Artur Brandys
- Wojciech Dudek
- Joanna Kalus-Grzegorzek
- Joanna Kurasz
- Michał Macioszek
- Grażyna Matuszczyk

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LI/637-652/23.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 15 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Piotra Szola oraz Radnego Adama 
Muras. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Piotra Szola.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność uzupełnienia porządku obrad o dodatkowe 
projekty uchwał w sprawie: zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 ścieku dowożonego na 
oczyszczalnię ścieków w Orzeszu oraz określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadów z 
przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Orzesze. 

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 
1m3 ścieku dowożonego na oczyszczalnię ścieków w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, 
Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof Giel
NIEOBECNI (6) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za 
usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór 
osadników z przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 
Orzesze . 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (12) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Damian Kiecka, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik
NIEOBECNI (6) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z L Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.

4. Informacja o realizacji odszkodowań i rent planistycznych w związku z uchwaleniem 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
Pan Tomasz Szier omówił prezentację dot. realizacji odszkodowań i rent planistycznych w związku 
z uchwalaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, co zostało zamieszczone w 
załączniku nr 1 do protokołu. 

Odpowiadając na zadane pytanie Pan Tomasz Szier powiedział, że po naliczeniu renty planistycznej 
jest  wydawana decyzja administracyjna, która określa termin spłaty tego zobowiązania. Dodał, że 



mieszkańcy zgodnie z ustawą mogą ubiegać się o umorzenie lub rozłożenie na raty renty 
planistycznej. Poinformował, że jak do tej pory nie było umorzenia tej płatności, aby mieszkańcy 
byli traktowani jednakowo. Dowiedział, że zazwyczaj Burmistrz Miasta przychyla się do rozłożenia 
renty planistycznej na raty płatne w okresie 3 lub 5 lat. Poinformował, że jeśli wpłata z tytułu renty 
planistycznej nie jest uiszczona, to wysyłane jest upomnienie oraz rozpoczyna się postępowanie 
egzekucyjne. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił etapy realizacji następujących zadań 
inwestycyjnych:

• rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przed-
szkole,

• rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• budowa placu zabaw na nowej działce w centrum miasta. 

Powiedział, że zakończono następujące zadania inwestycyjne:

• budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych,
• budowa sieci (linii) oświetlenia ulicznego przy ul.Willowej oraz ul.Krasickiego,

Poinformował, że w przygotowaniu jest przetarg na budowę oświetlenia przy ul.Fabrycznej. 

Następnie omówił kwestie dotyczące remontów dróg. Poinformował także o:

• wpisaniu wieży ciśnień w Orzeszu do Wojewódzkiego Rejestru Ochrony Zabytków, co 
pozwoli na ubieganie się o środki zewnętrzne,

• wzroście liczby osób zameldowanych w Orzeszu oraz wzroście liczby osób odnośnie, 
których złożona została deklaracja związana z odbiorem odpadów komunalnych,

• przedłużeniu przez spółkę Egis do końca I kwartału 2023r. wyboru wariantu Centralnego 
Portu Komunikacyjnego,

• zleceniu przez Urząd Marszałkowi wykonanie projektu linii Kolej Plus. 

Radny Lechosław Łukasik poruszył sprawę półkolonii dla dzieci, które planowało zorganizować 
Stowarzyszenie Niepokorni w Orzeskim Centrum Integracji i Rozwoju. Powiedział, że 
najprawdopodobniej ze względu na zwłokę w działaniach urzędników, nie udało się na czas 
uzyskać wszystkich niezbędnych dokumentów i półkolonie trzeba było odwołać, zaś pozyskane 
środki musiały zostać zwrócone. 

Obecny na posiedzeniu przedstawiciel Stowarzyszenia Niepokorni potwierdził, że opóźnienie w 
udzieleniu odpowiedzi na pismo o wyrażenie zgody na organizację półkolonii w Orzeskim Centrum 
Integracji i Rozwoju spowodowało, że trzeba było z tej organizacji zrezygnować i zwrócić 
pozyskane środki finansowe. Przedstawił jakie działania w tym kierunku były podejmowane łącznie 
z datami kierowanych pism.

Burmistrz odniósł się do stawianych zarzutów oraz stwierdził, że gdyby w ślad za pismem 
przeprowadzono rozmowy nie doszłoby do szeregu nieporozumień, które spowodowały brak 
organizacji półkolonii. Dodał, że można było na ich organizację np. znaleźć inne miejsce, które 
posiadałoby wszystkie wymagane uzgodnienia.



Przedstawiciel Stowarzyszenia stwierdził, że jest obecny na sesji, aby już nie dochodziło do takich 
sytuacji i aby współpraca na przyszłość przebiegała płynnie. 

Radni poruszyli sprawy:

• remontu ul.bł.ks.Popiełuszki w ramach środków z Polskiego Ładu,

• uszkodzonej nawierzchni ul.Paryzantów przy prowadzonych przez Rejonowe 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji robotach ziemnych,

• konieczności monitowania w Starostwie Powiatowym odnośnie uszkodzonych nawierzchni 
dróg: skrzyżowanie ulic Stuska i Wolności, ulica Fabryczna oraz na wysokości Fabryki 
JANPOL i stacji benzynowej.

W związku z poruszoną sprawą dotyczącą pracy oczyszczalni ścieków w Zawiści p.Wiesław Klar 
poinformował, że po płukaniu membran, na oczyszczalni możliwy jest już zrzut ścieków z 
beczkowozów. Dodał, że taki proces zostanie wkrótce powtórzony i wtedy ponownie zrzut ten 
będzie ograniczony. Dopowiedział, że została założona specjalna grupa na aplikacji WhatsApp, 
gdzie będą przewoźnikom przekazywane informacje o ograniczeniach. Powiedział, że zgłoszono 
usterkę kraty na oczyszczalni i zostanie ona wymieniona, jednak nie ma to bezpośredniego wpływu 
na czystość ścieków odprowadzanych do Gostynki. 

Radny Krzysztof Giel zwrócił uwagę, że temat jakości ścieków trafiających do oczyszczalni musi 
być szeroko przeanalizowany ponieważ nie tylko z beczek do oczyszczalni mogą być zrzucane 
ścieki o nieodpowiednich parametrach, ale również nieprawidłowe ścieki mogą dopływać z sieci 
kanalizacyjnej. Dodał, że przewoźnicy nie mieli nic przeciwko propozycji założenie GPS-ów. 

Radny Lechosław Łukasik zaproponował, aby zwołać Komisję Rewizyjną w temacie pojawiających 
się problemów na oczyszczalni ścieków celem skontrolowania wykonanych napraw i usterek w 
ramach gwarancji.

Radny Damian Kiecka stwierdził, że radni nie są fachowcami żeby sprawdzać poprawność 
funkcjonowania oczyszczalni ścieków. Dodał, że skoro wykonawca uznał, że krata nie jest do 
naprawy i w najbliższym czasie dokona jej wymiany, to należy poczekać na efekt.

Radny Lechosław Łukasik podtrzymywał, że Komisja Rewizyjna powinna skontrolować 
dokumenty dotyczące zgłaszanych usterek i protokoły z przeprowadzonych napraw, celem 
sprawdzenia rzetelności wykonania prac przez gwaranta. Poinformował, że spotkanie z udziałem 
przewoźników zostało nagrane i każdy radny może zwrócić się o jego udostępnienie

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia planu pracy Komisji Rewizyjnej o kontrolę dokumentów związanych z usuwaniem 
awarii i usterek na oczyszczalni ścieków przy ul,Centralnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (6) Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Adam Ratka, 
Mateusz Szweda
PRZECIW (4) Rajmund Gazda, Damian Kiecka, Damian Mrowiec, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Grażyna Bortlik, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło



Przewodniczący Rady przedstawił pisma, które wpłynęły w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady:

• odpowiedź Ministra Zdrowia na apel dotyczący sytuacji Szpitala Powiatowego w 
Mikołowie,

• pismo dotyczące podwyższenia aktualnie obowiązujących stawek przyznawanych 
stypendiów naukowych dla wybitnych uczniów miasta Orzesze oraz obniżenia pułapu 
wysokości średniej ocen,

• pismo dotyczące zlikwidowania limitu osób uczestniczących w zebraniach mieszkańców w 
drugim terminie,

• pismo w sprawie podwyższenia kwoty na organizację spotkań integracyjnych dla 
mieszkańców jak i zwiększenia kwoty na organizację Dni Seniora,

• pismo dotyczące ustanowienia źródła rzeki Gostynki pomnikiem przyrody,

• pismo w sprawie stworzenia użytku ekologicznego na działkach mieszczących się przy 
ul.Suszeckiej i ul.Centralnej w Woszczycach,

• prośba dotycząca odstąpienia od żądania zwrotu zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od 
opłaty za przekształcenie użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w 
Jaśkowicach.

6. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że skarga została złożona dnia 01.12.2022r. Dodał, że celem jej 
rozpatrzenia swoje posiedzenie w dniu 12.01.2023r. odbyła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  
Poinformował, że Komisja proponuje uznać skargę za bezzasadną, a uzasadnienie stanowiska 
zostało zawarte w załączniku do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta poinformowała, że projekt uchwały został uzupełniony o jeszcze jedną dodatkową 
zmianę dotyczącą zmniejszenia łącznych nakładów, limitu zobowiązań oraz limitu wydatków roku 



2023 o kwotę 6.173.023zł, z uwagi na brak podpisania do dnia dzisiejszego aneksu do umowy o 
dofinansowanie projektu „Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w Gminie 
Orzesze” zwiększające dofinansowanie ze środków unijnych, na które w drodze uchwały z 18 
października 2022 roku wyraził zgodę Zarząd Związku Gmin i Powiatów Subregionu Centralnego 
Województwa Śląskiego.

Burmistrz poprosił o uwzględnienie tej zmiany ze względu na brak pewności otrzymania tych 
środków. W związku z pytaniem wyjaśnił, że umowa z wykonawcą instalacji przetwarzania osadów 
ściekowych
w procesie hydrotermalnej karbonizacji nie może być podpisana przy zabezpieczonej w budżecie 
kwocie w wysokości 6mln.zł. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 
2023-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Jan Mach, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Adam Ratka
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

c) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia w części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie pokrycia w części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło



d) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta poinformowała, że projekt uchwały dodatkowo zawiera zmianę dotyczącą kwoty 
6.173.023zł na zadanie „Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w Gminie Orzesze” 
oraz środków związanych z opracowaniem Programu Funkcjonalno-Użytkowego wieży ciśnień i 
aktualizacją środków na wypłatę dodatków węglowych. 

W związku z pytaniem Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej 
wyjaśnił, że Program Funkcjonalno-Użytkowy ma zostać opracowany do 5.03.br., tak aby do dnia 
17.03..br. można było złożyć wniosek o dofinansowanie renowacji wieży. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w 
drodze komunalizacji - boczny odcinek ul.Łąkowej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze 
komunalizacji - boczny odcinek ul.Łąkowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w 
drodze komunalizacji - ul.Czarnieckiego
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze 
komunalizacji - ul.Czarnieckiego. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w 
drodze komunalizacji - ul.Żwirki i Wigury
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze 
komunalizacji - ul.Żwirki i Wigury. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda



NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

i) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 
ul.bł.ks.J.Popiełuszki
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 
ul.bł.ks.J.Popiełuszki. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

j) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 
ul.Szymały
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 
ul.Szymały. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

k) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
Przedstawił protokół z dnia 30 grudnia 2022r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania 
opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

• wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 



wysokości stawki tej opłaty,
• wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze,
• szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

Protokół stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Jan Mach, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
PRZECIW (3) Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Adam Ratka
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

l) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

m) Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan 

Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

n) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 
oraz rodziców
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
Przedstawił protokół z dnia 26 stycznia 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania 
opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

• określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,

• zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 ścieku dowożonego na oczyszczalnię ścieków w 
Orzeszu,

• określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadników z przydomowych oczyszczalni 
ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Orzesze. 

Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej 
przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło



o) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 ścieku dowożonego na 
oczyszczalnię ścieków w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia stawek opłat za zrzut 1m3 ścieku dowożonego na 
oczyszczalnię ścieków w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (12) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda
PRZECIW (1) Krzysztof Giel
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

p) Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadników z 
przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadników z przydomowych 
oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (9) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Damian Kiecka, Jan Mach, Damian Mrowiec, Teresa 
Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
PRZECIW (3) Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Adam Muras, Adam Ratka
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

7. Sprawozdania z działalności Komisji działaj ących przy Radzie Miejskiej za II półrocze 
2022 roku.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2022 roku.



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Budżetu za II półrocze 2022 roku.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (7) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Stanisław Wycisło

8. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 
LI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


